

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 334b07

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe Secretary General Terry Davis meets two Kurdish representatives

Strasbourg, 23 May 2007 - The two Kurdish representatives came to meet Council of Europe Secretary General Terry Davis on behalf of a group of demonstrators who were previously engaged in a hunger strike calling for an independent international inquiry into the conditions of detention of Abdullah Öcalan. The Secretary General had only agreed to meet them after they ended their hunger strike. The Kurdish representatives handed the Secretary General a letter condemning the bomb attack in Ankara on Tuesday.

The Secretary General said he is always willing to listen to different views, but he will not do so under pressure. He explained the mandate of the Council of Europe Committee for the Prevention of Torture (CPT) which can monitor the treatment of any detained person in all 47 Council of Europe member states, including Turkey. The CPT has visited Mr Öcalan in the past and will continue to follow the situation as a part of their regular activities. However, the Secretary General made it clear that the CPT is an independent body of experts, and that any attempt to exert pressure on the way the Committee conducts its activities is bound to fail.

Le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe rencontre deux représentants kurdes

Strasbourg, 23 mai 2007 – Le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, Terry Davis, a rencontré deux représentants kurdes, membres d'un groupe de manifestants qui avait entamé une grève de la faim pour réclamer une enquête internationale indépendante sur les conditions de détention d'Abdullah Öcalan. Le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, Terry Davis, avait seulement accepté de les rencontrer lorsqu'ils auraient mis un terme à leur grève de la faim. Les représentants kurdes ont présenté une lettre au Secrétaire Général condamnant les attaques à la bombe à Ankara mardi.

Le Secrétaire Général a déclaré qu'il est toujours prêt à écouter différents points de vue, mais qu'il ne le fera pas sous la pression. Il a expliqué le travail du Comité de prévention de la torture (CPT) du Conseil de l'Europe, qui est habilité à contrôler la manière dont est traitée toute personne détenue dans les 47 États membres du Conseil de l'Europe, y compris en Turquie. Le CPT a déjà rendu visite à M. Öcalan dans le passé et continuera à suivre sa situation dans le cadre de ses activités régulières. Toutefois, le Secrétaire Général a bien précisé que le CPT est un organe constitué d'experts indépendants et que toute tentative de pression pour infléchir la manière dont il mène ses activités serait vouée à l'échec.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.